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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Kövér László ,
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

dr. Simicskó István honvédelmi miniszterne k

„Tényleg luxusvitorlások beszerzésével kell kezdeni a hazai hader őfejlesztés i
programot?”

Tisztelt Miniszter Úr!

Ön, Miniszter Úr, nemrégen meghirdette a Zrínyi 2026 elnevezés ű honvédelmi-
haderőfejlesztési programot . Ennek már éppen itt volt az ideje, hiszen a geopolitika i
feszültségek a világban talán csak az 1930-as években voltak utoljára olyan szinten, min t
napjainkban. Térségünkben Románia és Lengyelország a GDP-jéhez képest dupláját költik
védelmi kiadásokra, mint hazánk, és ezzel ők már megfelelnek a NATO elvárásainak .
A Fidesznek 2010-ben sikerült egy olyan kormányprogramot készítenie, amelyben példátlan
módon csupán egyetlen mondat (vagy inkább szó) szerepelt a hader őrő l : „A nemzeti ügyek
kormánya a honvédelemben, a környezetvédelemben és a kulturális értékek védelmébe n
érvényre juttatja a nemzeti egység akaratát, és helyreállítja a közjó primátusát” . Ehhez képest a
jelenlegi realitás az, hogy a csapatoknál lévő technika csupán mintegy 30 százaléka fogható
hadra, a többi csak részlegesen működőképes . A teljes hazai páncélos erő technikailag
tökéletesen elavult, fenntartása költséges és harcértéke a nullához közeli .
Nos tehát mivel is kezdi az Ön minisztériuma a hazai honvédség megfeleltetését a kor
kihívásainak? Sajtóbeszámolók szerint mahagóni beépítés ű , szőnyegborítású oldalfalakkal és
négy kárpitozott fekvőhellyel, kajüttel ellátott 2 vitorláshajó beszerzésével .
„A Magyar Honvédség Rekreációs, Kiképzési és Konferencia Központ fogja „hadrendb e
állítani”, szolgálatukat pedig Balatonakarattyán fogják ellátni . A vitorlások kezelőit és
vendégeit UV álló naptető és füstszínű ablakok védik majd a támadó napsugaraktól” .

Ezek fényében kérem, hogy a következő kérdésekre válaszoljon :

országgyűlési képviselő



1. Tényleg úgy gondolja Miniszter Ur, hogy a Honvédség jelenlegi teljesen lerongyolódot t
állapotában most két luxus-vitorlás beszerzése a legjobb üzenet az adófizet ők, a frusztrál t
állomány és a NATO felé?
2. Mi a garancia arra, hogy a vitorlások üzemeltetését hamarosan nem veszi át Mészáros
Lőrinc, a luxuskormány legsikeresebb vállalkozója, aki már tulajdonol egy jachtot az Adrián?
Várom válaszát !

Budapest, 2017 . május 04 .

Tisztelettel,

Schmuck Erzsébet
országgyűlési képviselő (LMP)
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